



PETER RIIS, DFF

Cinematographer

Filmography

1. Biography
2. Biographie
3. Short Films
4. Music Videos
5. Commercials

AGENT Véronique Lhebrard
FICTIONS/TELEVISION
vlhebrard@agenceapicorp.com
agenceapicorp.com
+33 142 50 21 65

AGENT Vinh Nguyen Quang
COMMERCIALS/MUSIC VIDEOS
vinh@agenceapicorp.com
agenceapicorp.com
+33 142 50 21 65

BIOGRAPHY

“Less is more” is the credo of Peter Riis, a talented director of photography of Danish origin. Passionate about audio-visual since childhood, then lighting technician for nearly fifteen years in Denmark, he gradually trained as a cinematographer, in his home country first, then in the United States, where he still largely exercises his profession, and where his minimalist and efficient style is particularly appreciated. Peter now collaborates on dozens of films each year around the world.

From Peter’s fascination with making films was born a desire to bring out the “beautiful”, which he now puts at the service of brands such as Bang & Olufsen, Volvo, BoConcept, Porsche, Stark, Citroën DS, or again Audi, collaborating with directors such as Christian Bevilaqua, Cole Webley, Fredrick Callingard, Christian Lyngbye, Simon Ladefoged, Rudi Rosenberg, Martin Weisz, Thorsten Herken, or even Handers Hallberg. He also collaborates with directors on music videos for various artists.

His thoroughness and authenticity have earned Peter Riis regular recognition and awards, as was the case with Mona el Mansouri’s short film Stray Love, for which he received the best photography award at the Fashion Film Festival in Berlin.

BIOGRAPHIE

« Less is more », tel est le crédo de Peter Riis, talentueux directeur de la photographie d'origine danoise. Passionné d'audiovisuel depuis l'enfance, puis technicien lumière durant près de quinze ans au Danemark, il se forme peu à peu au métier de chef opérateur, dans son pays d'origine tout d'abord, puis aux États-Unis, où il exerce toujours en grande partie son métier, et où son style minimaliste et efficace est particulièrement apprécié. Peter collabore aujourd'hui sur une centaine de films chaque année à travers le monde, de la France aux États-Unis en passant par Hong-Kong ou l'Amérique du Sud.

De la fascination de Peter pour la fabrication des films est née une volonté de faire apparaître le « beau », qu'il met aujourd'hui au service de marques comme Bang & Olufsen, Volvo, BoConcept, Porsche, Stark, Citroën DS, ou encore Audi, collaborant avec des réalisateurs comme Christian Bevilaqua, Cole Webley, Fredrick Callingard, Christian Lyngbye, Simon Ladefoged, Rudi Rosenberg, Martin Weisz, Thorsten Herken, ou encore Handers Hallberg. Il collabore également avec des réalisateurs sur des clips musicaux pour des artistes variés.

Sa rigueur et son authenticité valent à Peter Riis d'être régulièrement remarqué et primé, comme ce fut le cas avec le court-métrage Stray Love de Mona el Mansouri, pour lequel il a reçu le prix de la meilleure photographie au Fashion Film Festival de Berlin. la Mixte d'Alexandre Castagnetti & Edouard Salier pour Amazon Prime dont la sortie est prévue courant 2021.

**SHORT
FILMS**

STRAY LOVE

Directed by Mona El Mansouri

Soup Film

/BEST CINEMATOGRAPHY, BERLIN FASHION FILM FESTIVAL

MUSIC VIDEOS

MATTIS - LOVER BOY

Directed by Emil Kahr

Standard Films

MEDINA - HAR DU GLEMT

Directed by Martin Skovbjerg

Surface2Air

MEDINA - LYSER I MØRKE

Directed by Martin Skovbjerg

Slowdance

VETO - BATTLE

Directed by Simon Ladefoged

Starloo

MIKE SHERIDAN

Directed by Simon Ladefoged

BACEMENT BIRIYANI - WAQUAS ALI

Directed by Katja Boom



COMMER- CIALS

Peter Riis has worked on many commercials in particular with directors like Cole Webley, Christian Bevilaqua, Rudi Rosenberg, Fredrik Callinggard, Christian Lyngbye, or Simon Ladefoged , for brands like Bang & Olufsen, Red Bull F1, McDonald's, Volvo, Orange, Audi, Bo Concept, Renault, among others.

AGENT Véronique Lhebrard
FICTIONS/TELEVISION
vlhebrard@agenceapicorp.com
agenceapicorp.com
+33 1 42 50 21 65

AGENT Vinh Nguyen Quang
COMMERCIALS/MUSIC VIDEOS
vinh@agenceapicorp.com
agenceapicorp.com
+33 1 42 50 21 65